
Venstre bekæmper ventelister, også Corona afledte ventelister 
Af Anne Ehrenreich, Medlem af Hørsholm Kommunalbestyrelse og Regionsrådet for 

Venstre 
  

I Frederiksborg Amtsavis kan man læse om en borger, der er tidligere kræftpatient, 
og som ikke har kunne få tid til røntgenscanning, men blev bedt om at vente. Jeg 
forstår godt, at vedkommende synes, at det var et grænseoverskridende budskab at 

få. 
  

Under hele Corona nedlukningen har Venstre haft øjnene stift rettet mod 
omkostningerne for andre patienter i sundhedsvæsenet og holdt fast i, at 
behandlings- og udredningsrettighederne skulle genindføres så hurtigt som muligt. 

Samt også at de afledte ventelister skulle afvikles så hurtigt som muligt. 
Heldigvis er behandlings- og patientrettighederne genindført. For kræftpatienter har 

man opretholdt forløbstiderne i kræftpakkeforløbene under hele nedlukningen. 
Alligevel har der været udfordringer for brystkræftpatienter, som skal løses hurtigst 
muligt. Det nytter ikke, at vi beder folk med mistanke om livstruende sygdom om at 

væbne sig med tålmodighed. Samme gælder på en række andre områder efter 
Corona nedlukningen. 

  
Regionsrådet har netop afsat 50 mio. kr. til at få hjulpet de ventende patienter enten 

på offentlige sygehuse eller i privat regi. 
  
Hurtig behandling er helt afgørende ikke mindst for patienter med livstruende 

sygdom. Venstre kæmper videre for at sikre alle hurtig behandling og for at få afviklet 
de Corona afledte ventelister. 

  
  


